
Live to be Alive 
活出真正的生命 

 
Life is from God ….. John 10;10 约翰福音 10:10 贼来了，不過是要偷竊、殺害、毀

壞；我來了，是要使羊得生命，並且得的更豐盛。 

Our Breath is from God. 
Am I Alive or am I just existing ….... 我是真正活著嗎？還是僅僅存在而己 

Connected to Tubes and Oxygen..... 
My Desire is to be Alive in Order not just to exist but… 
To be Beneficial …… 
For the Lord 
For the Kingdom of God 
For my Family 
For my Church 
City and Country  
 
Look at the Foundations of Life…    1 Cor 3:11 JC 哥林多前书(1Corinthians)3:11 因

為除了那已經立好的根基以外，沒有人能立別的根基。那根基就是耶穌基督。3:11 

For no one can lay any foundation other than the one already laid, which is Jesus 
Christ. 
 
Familiar Verses 
 
1 John 1:2 約翰一書(1John)1:2 這生命已經顯現出來，我們見過了，現在也作見證，

並且向你們宣揚這本來與父同在，又向我們顯現過的永遠的生命。1:2 The life 

appeared; we have seen it and testify to it, and we proclaim to you the eternal life, 
which was with the Father and has appeared to us. 
 
1 John 2:25 約翰一書(1John)2:25 他應許給我們的，就是永遠的生命。2:25 And 

this is what he promised us--even eternal life. 
 
1 John 3:14 約翰一書(1John)3:14 我們因為愛弟兄，就知道我們已經出死入生了；

不愛弟兄的，仍然住在死中。3:14 We know that we have passed from death to life, 

because we love our brothers. Anyone who does not love remains in death. 
 
Q1. What is the Key to BE ALIVE? 
Old Testaments… Duet 30:20   

 
申命記(Deuteronomy)30:20 愛耶和華你的神，聽從他的話，緊靠他，因為那就是

你的生命，你的長壽；這樣，你才能在耶和華向你的列祖亞伯拉罕、以撒、雅各起

誓應許要賜給他們的地上居住。”30:20 and that you may love the LORD your God, 

listen to his voice, and hold fast to him. For the LORD is your life, and he will give 



you many years in the land he swore to give to your fathers, Abraham, Isaac and 
Jacob. 

 
Choose – Choose Life 
Love The Lord 
Obey…..Hear  
Cleave  ……….. DABAQ … Get Glued - CLEAVE 希伯来原文 的意思是粘在一起 

 
If You want to be ALIVE ….. You need to be connected to the Right STUFF 
CLEAVE…… GLUED… 
DUET 13:4 申命記(Deuteronomy)13: 4 你們要順從耶和華你們的 神，敬畏他，遵

守他的誡命，聽從他的話，事奉他，緊靠他。13:4 It is the LORD your God you 

must follow, and him you must revere. Keep his commands and obey him; serve him 
and hold fast to him. 
Follow 
Fear God 
Keep His Commandments 
Obey – Shamah His voice 
Serve Him 
CLEAVE  Dabaq – Get Glued 
 

RESULT 
DUET 4:4 
申命記(Deuteronomy)4:4 只有你們緊緊倚靠耶和華你們的 神的人，今日全都活

著。4:4 but all of you who held fast to the LORD your God are still alive today 

 
Q2: What is involved? What is the Glue? 
 
Israel in the Desert….. Depending on the daily Provision of Manna…. 
 

Death to Self 向自己死 
• Rom 6:1-4 羅馬書(Romans)6:1 這樣，我們可以說什麼呢？我們可以常在罪

中，叫恩典增多嗎？ 6:1 What shall we say, then? Shall we go on sinning so 

that grace may increase?6:2 絕對不可！我們向罪死了的人，怎麼可以仍然

活在罪中呢？ 6:2 By no means! We died to sin; how can we live in it any 

longer?6:3 難道你們不曉得我們這受洗歸入基督耶穌的人，是受洗歸入他的

死嗎？ 6:3 Or don't you know that all of us who were baptized into Christ 

Jesus were baptized into his death?6:4 所以我們藉著洗禮歸入死，與他同

葬，為的是要我們過新生命的生活，像基督藉著父的榮耀從死人中復活一

樣。6:4 We were therefore buried with him through baptism into death in 

order that, just as Christ was raised from the dead through the glory of the 
Father, we too may live a new life. 

 



Word 神的話語 
1 Peter 1:23 彼得前書(1Peter)1:23 你們得了重生，並不是由於能壞的種子，卻是

由於不能朽壞的，就是藉著 神永活長存的道。 1:23 For you have been born 

again, not of perishable seed, but of imperishable, through the living and enduring 
word of God. 

 
Duet 8:3 It is the Word 申命記(Deuteronomy)8:3 他使你受苦，任你飢餓，把你和

你的列祖不認識的嗎哪賜給你吃，使你知道人活著，不是單靠食物，更要靠耶和華

口裡所出的一切話。8:3 He humbled you, causing you to hunger and then feeding 

you with manna, which neither you nor your fathers had known, to teach you that 
man does not live on bread alone but on every word that comes from the mouth of 
the LORD . 
 
Read 
Study 
Memorize 
Meditate 
Apply 
 
Bible  ….Duet  30 :14   申命記(Deuteronomy)30:14 其實這話離你很近，就在你口

裡，也在你心裡，使你可以遵行。 30:14 No, the word is very near you; it is in your 

mouth and in your heart so you may obey it. WORD ….. DO IT 
 
Prayer 禱告 

-Life in the Spirit- Rom 8 羅馬書(Romans)8:6 以肉體為念就是死，以聖靈為念就是

生命、平安；8:6 The mind of sinful man is death, but the mind controlled by the 

Spirit is life and peace; 
 
-Praying in the Spirit …. Jude 20 猶大書(Jude)1:20 但你們呢，親愛的，你們要在至

聖的信仰上建立自己，在聖靈裡禱告，1:20 But you, dear friends, build yourselves 

up in your most holy faith and pray in the Holy Spirit. 
 
 
Purpose  - ALIVE   =  Effective for the Kingdom of God。活著等於....在神的國度

裡有功效，效力於於神的國度裡 
 
Conclusion 
Story……. Father and son….. loved art 
Great treasure…. Great Art 
Son killed in Viet-Nam…Auction... 
 
Whoever takes the Son gets everything. 
 


